
  

  

MILJÖ- OCH 

HÄLSOSKYDDSNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-11-18, § 11 

 

 Tid: 18 november 2008 kl 17.00 – 18.40 

   

 Plats: Bolindersalen, Tekniska nämndhuset 

   

 Justerat: 25 november 2008  

  

 

Åsa Romson Torbjörn Erbe (m) 

  

 

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Åsa Romson (mp) vice ordförande 

Lennart Jansson (m)  

Lena Bring (m)  

Torbjörn Erbe (m)  

Per Ola Bosson (m)  

Karin Karlsbro (fp)  

Eva Louise Erlandsson Slorach (s)  

Malte Sigemalm (s)  

Ulla Jöhnk (s)  

Godfrey Etyang (s)  

Stellan F Hamrin (v)  

 
Ersättare: 

 Nils Ingelström (m) tjänstgörande  

Aysin Hartzell (m) tjänstgörande 

Gustav Åkerblom (fp)  

Gerd Sjöberg-Granlund (s)  

Hassan Said Mahamed (s)  

Fredrik Canerstam (s)  

Charles Berkow (mp)  

Tina Kratz (v)  

  

 

Förhinder har anmälts av ordföranden Ulla Hamilton (m), ledamöterna Daniel 

Valiollahi (m) samt av ersättarna Ulf Linder (m), Björn Gülich (m), Anders Broberg 

(kd) och Carina Paulsson (s) . 

 

Föredragande vid sammanträdet var direktör Gunnar Söderholm. 

Dessutom var biträdande borgarrådssekreterare Karin Dhakal och miljöförvaltningens 

avdelningschefer närvarande. 

 
 § 11 



  

Klimatinformation till fastighetsägare och lägenhetsinnehavare, delprojekt 

1-2. Slutrapport 

Dnr 2005-000315-206 

 

Beslut 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade enligt Torbjörn Erbes (m) m.fl. förslag. 

 

1 Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar i huvudsak i enlighet med 

 kontorets förslag till beslut i punkterna 1 och 2.1 

 

2 Kontorets förslag till beslut punkt 3 godkänns inte.  

 

3 Nämnden anför därutöver följande: 

 

Projektet har hjälpt flera fastighetsägare att minska sin energianvändning vilket 

naturligtvis är positivt. Fortsättningen som förvaltningen föreslår innebär 

emellertid att kommunen går in och konkurrerar på en befintlig marknad genom 

att erbjuda utbildningar avseende energieffektiviseringar i fastigheter. Vi anser att 

detta vore olämpligt. Allt eftersom energideklarationer genomförs kommer också 

incitamenten för att spara energi tydliggöras för fastighetsägarna. Vad som 

däremot efterfrågas av mindre fastighetsägare och bostadsrättsföreningar är en 

checklista som åskådliggör deras skyldigheter som fastighetsförvaltare enligt 

egenkontrollen. Vi vill uppdra åt förvaltningen att sammanställa en sådan 

information utifrån de protokoll som används vid tillsynsbesök samt redan 

existerande informationsmaterial. Denna information bör sedan göras tillgänglig 

via hemsidan.  

 

Ärendets handling   

Miljökontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 3 november 2008. 

Kontoret föreslog att miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 Godkänna förvaltningens redovisning av projektet. 

 

2 Överlämna rapporten till Stadsledningskontoret.  

 

3 Uppdra till förvaltningen att utreda möjligheten att fortsätta utbilda 

fastighetsägare  i energieffektivisering och egenkontroll. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ledamöterna Torbjörn Erbe (m) och Karin Karlsbro (fp) föreslog att (se beslutet). 

 

2)  Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson 

 Slorach (s) och Stellan F Hamrin (v), föreslog att miljö- och 

 hälsoskyddsnämnden beslutar enligt kontorets förslag till beslut. 

Omröstning 

Vice ordförande Åsa Romson ställde de framlagda förslagen emot varandra och 

nämnden beslutade enligt Torbjörn Erbes m.fl. förslag till beslut. 

 

Reservation 

Vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva Louise Erlandsson Slorach 



  

(s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang (s) och Stellan F Hamrin (v) 

reserverade sig mot beslutet med hänvisning till Åsa Romsons m.fl. förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Särskilt uttalande gjordes av vice ordförande Åsa Romson (mp) och ledamöterna Eva 

Louise Erlandsson Slorach (s), Malte Sigemalm (s), Ulla Jöhnk (s), Godfrey Etyang 

(s) och Stellan F Hamrin (v), enligt följande: 

 

Rapporten visar att projektet har ökat intresset och motivationen för att åstadkomma 

energibesparingar bland både fastighetsägare och boende. Utfallet av projektet har 

alltså varit positivt. Projektet har genomförts inom ramen för miljömiljarden med stöd 

av klimp. Det är beklagligt att den borgerliga majoriteten inte vill satsa på sådana 

insatser utan istället har avvecklat denna typ av investeringar så långt det har varit 

möjligt. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Maria Stigle 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


